
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 12. december 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 356
Vil ministeren kommentere på udtalelsen fra Anja Bihl-Hansen fra Alzheimerforeningen, 
hvor hun siger: ”Som vi forstår det, så har anklagemyndigheden været åben over for at 
prøve at finde et andet tilbud til ham, som ikke var på en psykiatrisk afdeling, og derfor 
var det jo godt at se, at man arbejdede på at finde et tilbud til ham, som var bedre 
egnet. Så det undrer os, hvad der er sket i den proces, og vi bliver en lille smule bekym-
rede for, om det i retssystemet i virkeligheden kan være op til den enkelte kommunes 
prioritering og ressourcer at vurdere, hvor et menneske skal anbringes henne.”, og vil 
ministeren redegøre for, om det risikerer at være op til den enkelte kommunes prioritering 
og ressourcer at vurdere, hvor et menneske anbringes, herunder om det er rimeligt, samt 
hvad ministeren vil gøre ved det?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 24. januar 2025.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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